
J e g y z ő k ö n y v

Készült:  Monorierdő  Községi  Önkormányzat   Képviselő-testületének  Egészségügyi  és 
Környezetvédelmi  Bizottsága   2008. július 17-én 13.00 órai kezdettel  a  Polgármesteri 
Hivatal tanácstermében megtartott  nyílt üléséről.

Jelen vannak:  Dr. Pácziné Félix Anna elnök, Borbás Elvira, Dzsupin Imréné, Bánné Veres 
Zsuzsanna tag, Bíró László.

Meghívottak:    Juhász Sándor polgármester
    Vad Mária alpolgármester
    Dr. Páczi Antal alpolgármester
    Szalai Gábor SzKB elnök
    Dr. Práczki Péter PTB elnök 
    Sahin-Tóth Jenőné pénzügyi vezető 

Tanácskozási joggal: Vargáné Vass Éva jegyző 

Dr. Pácziné Félix Anna elnök: Köszönti a megjelenteket, külön köszönti Karsai Anitát, aki 
a hivatalnál nyári gyakorlatát végzi. A bizottsági ülést 13.00 órakor megnyitja. Megállapítja, 
hogy öt bizottsági tag megjelent, a bizottság határozatképes. 

A jegyzőkönyvvezetésére Kifutné Szerencsi Ildikót, hitelesítésre Dzsupin Imréné bizottsági 
tagot kéri fel. 

Javasolja,  hogy  a  napirendet  az  alábbi  módosítással  fogadják  el:  1.Környezetvédelmi 
program megtárgyalása,  2.  Helyi  természeti  értékeinkről  és  a  környezetvédelemről 
szóló rendelettervezet elkészítésének II. fordulója, 3. Fogorvosi ellátással kapcsolatos 
tájékoztatás, 4. II. félévi ülésterv összeállítása, 5. Egyebek. 

Az Egészségügyi és Környezetvédelmi Bizottság a jegyzőkönyv vezető és a hitelesítő 
személyére,  valamint a napirendi pontokra,  azok sorrendjére tett javaslatot 5  igen 
szavazattal elfogadta.

1. Környezetvédelmi program megtárgyalása  

Dr.  Pácziné Félix  Anna bizottság elnöke:  A programmal kapcsolatos anyagot  minden 
bizottsági tag megkapta, ezért nem szeretné teljes részletességgel tárgyalni. Elmondja, hogy 
a  többszörösen  módosított  1995.  évi  LIII.  tv.,  mely  a  környezet  védelmének  általános 
szabályairól  szól,  a  46.  §  (1)  bekezdés  c./  pontja,  valamint  az  58.  §  (1)  bekezdése 
felhatalmazza az Önkormányzat képviselő-testületét, hogy a környezetvédelmi szabályokról 
és  az  elkülönített  helyi  környezetvédelmi  alap  létrehozásáról  rendeletet  alkosson.  A 
környezetvédelmi  program kb.  6  évre  szóló beavatkozási  tervrendszer.  A község Pesttől 
messze van, és a településen nem működik olyan üzem, ami a levegőt szennyezné. Sajnos 
előfordul, hogy időközönként gumit égetnek, három alkalommal is szóltak neki az üggyel 
kapcsolatban. Kérdezi a Jegyzőasszonyt, hogy mit lehetne tenni?  

Vargáné Vass Éva jegyző:  Jelenleg tűzgyújtási tilalom van, nem lehet égetni. Amennyiben 
valaki környezetszennyezést követ el, akkor a környezetvédelmi hatóság fog eljárni, mert az 
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ő feladat és hatáskörébe tartozik. Az eljárás megindításához írásos bejelentésre van szükség, 
amit a környezetvédelmi hatóságnak továbbít a hivatal. Az avar és kerti hulladék égetésére 
van a helyi rendelet.

Dr. Pácziné Félix Anna bizottság elnöke: Elkívánja mondani a rendelettel  kapcsoltban, 
hogy problémák merültek fel. Az időpont sem jó és különböző környezetvédelmi gondok is 
vannak. Pl. A gyümölcsfáknak vannak olyan betegségei, amit metszéssel meg kell szüntetni 
és, hogy a betegség ne  terjedjen tovább a lemetszett gallyakat el kell égetni. Ha a beteg 
gallyakat nem égetik el, akkor az tovább fertőzi a gallyakat. 
Pl. Ő nem használ permetszert a kertjében, a fákról a beteg gallyakat eltávolítják és azt meg 
kell semmisíteni. Ha ez a gallyazás olyan időszakban történik, amikor a kazán is működik, 
akkor ott elégetik, de tavasztól őszig ott nem lehet a nagy meleg miatt. 

Vargáné Vass Éva jegyző:  Amennyiben országos tűzgyújtási tilalom van, az alól a jegyző 
nem adhat  felmentést,  kizárólag  az  a  hatóság,  aki  azt  elrendelte.  Vannak  olyan  zsákok, 
amelyeket légmentesen le lehet zárni, abban is lehet tárolni és nem fertőz tovább. 

Dr. Pácziné Félix Anna bizottság elnöke:  Az is egy megoldás. Sajnos ezek a betegségek a 
növényre olyan fertőzőek, mint az embereknél a vírusfertőzés.  A programot tovább nézve 
elmondja, hogy Monorierdőn olyan folyó, tó, pocsolya nincs, ami fertőzné a környezetet.

Vargáné Vass Éva jegyző: Kérdezi,  hogy a programot muszáj   pontról,  pontra haladva 
megtárgyalni? A bizottság tagjai megkapták az írásos anyagot, mindenkinek volt lehetősége, 
hogy azt áttanulmányozza. Ha valakinek az anyaggal kapcsolatban van kérdése, javaslata, 
felvetése azt mondja el.  

Dr. Pácziné Félix Anna bizottság elnöke: Akkor csak a program alcímeit olvassa, és ha 
valakinek van hozzászólása, azt tegye meg. 

Vargáné  Vass  Éva  jegyző: A  csapadékvíz  elvezetéssel  kapcsolatban  elmondja,  hogy 
gondoskodni  kell  arról,  hogy  a  csapadékvíz  elvezető  árkok  fedetten  vagy  nyíltan,  de 
meglegyenek, mert vagyoni károkat okozhat a szélsőséges időjárás.

Dzsupin Imréné tag:   Sajnos neki is van tudomása két olyan helyről, ahol a víz teljesen 
kimosta a területet és az ingatlanra bevitte a sok homokot.

Dr. Pácziné Félix Anna bizottság elnöke: Kérdezi, hogy a jegyzőasszony a szennyvíz  és a 
csapadékvíz elvezetésére gondol?

Vargáné Vass Éva jegyző:   Nem. A cél az, hogy ahol a szennyvíz hálózat már kiépítésre 
került,  ott  a  lakosság csatlakozzon  rá,  mert  azzal  a  környezet  szennyezés  csökkenthető. 
Hogy ez a célkitűzés 2012-re meg lesz-e azt nem tudja előre megmondani, de az a kívánatos 
cél, hogy a lehető leghamarabb megvalósuljon. 

Dr. Pácziné Félix Anna bizottság elnöke:  Kérdezi, hogy van e lehetőség csendes övezet 
kialakítására.
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Vargáné Vass Éva jegyző: A programban olyan feladatokat szedtünk össze, amit a kitűzött 
időn  belül  a  lehetőséghez  képest  meg  kell  tenni.  Lehet  pihenő  övezetet  kialakítani.  A 
programban felsoroltak nem kőbevésett szabályok, hanem elgondolások, a tudomásra jutott 
igény szerint lett összeállítva. Ezt bármikor lehet módosítani, ha úgy ítélik meg, hogy van 
olyan dolog ami nagyon fontos, és az önkormányzathoz telepített feladat és hatáskör, akkor 
azt megtehetik. Ezeket a feladatokat úgy kell megvalósítani, hogy a gazdasági, az egyéni és 
a közösségi érdek szinkronba legyen. 

Dr. Pácziné Félix Anna bizottság elnöke: Ő más szempontból közelítette meg a kérdést. A 
településen van lakó és üdülő övezet, ezért kérdezte meg, hogy van e lehetőség. 

Vargáné  Vass  Éva  jegyző: Vannak  olyan  övezetek,  mint  a  kertvárosokban  is,  hogy 
sebességkorlátozást  rendelnek  el,  vagy  nem  lehet  egyáltalán  átmenő  forgalommal 
közlekedni, kizárólag az ott lakók, pihenők hajthatnak be. Sok mindenbe lehet gondolkodni, 
de a korlátokat úgy kell meghatározni, hogy az még vonzó legyen. 

Dr. Pácziné Félix Anna bizottság elnöke: Neki nagyon tetszett, hogy a jogszabály illetve a 
környezetvédelmi  előírások  megszegéséért  környezetvédelmi  bírság  szabható  ki  és  a 
környezetvédelmi rendelet betartásának ellenőrzése. Mit lehet az olyan emberrel csinálni, 
akinek már többször lett szólva, hogy a területét tegye rendbe, mert elburjánzott a gaz, a 
cserje, előtte a füvet a szomszéd nyírja. 

Vargáné  Vass  Éva  jegyző: Bízik  abban,  hogy  a  környezetvédelmi  program  amit 
összeállított,  az  legalább  50  %-ban  nem  csak  szép  elképzelés  marad,  hanem  szépen 
fokozatosan el is érik. Az önkormányzat jelenleg nagyon sok problémával küszködik, mert 
nincs  területi  határ,  nincs  vagyonunk,  de  már  az  is  haladás,  hogy  gondolati  szinten 
felvetődik,  hogy szükség  van  egy ilyen  programra.  Ha  a  problémák rendeződnek  kicsit 
nagyobb figyelmet fognak tudni fordítani. Július elsejétől a parlagfűmentesítésre a lakosság 
már nincs felszólítva, hanem elvégzi a hivatal,  vagy a bírság marad. Nagyon türelmesek 
vagyunk,  mert  nem szeretnénk a lakosságot  tovább haragítani  azzal,  hogy nagy összegű 
bírságokat szabunk ki. Tavaly elvégeztették a munkát, és a munkadíját valamint az eljárási 
költséget beszedték. Sajnos nagyon kevés ember áll rendelkezésre a munka elvégeztetésére. 
Az elmúlt időben egy hónapra közérdekű védekezés elvégzéséhez négy embert  kapott  a 
hivatal,  akiknek  a  munkaviszonya  már  meg  is  szűnt.   Jelenleg  a  közhasznú  munkások 
végzik a feladatot, de sajnos technikai gondok is felmerülnek, mert a gépek elhasználódnak. 
Legutóbb 204.000.- Ft-ért vásároltak egy gépet. Igyekszenek mindent megoldani, de csodát 
nem tudnak tenni. 
 
Dr.  Pácziné  Félix  Anna  bizottság  elnöke: A program  végén  pontokba  van  szedve  a 
feladatok elvégzésének feltételei, korlátai. 

Vargáné Vass Éva jegyző:  Elmondja,  hogy jelen van Karsai  Anita,  aki  a  hivatalnál  a 
gyakorlati idejét tölti. A jegyző megkérte, hogy a programot nézze át szakember szemével. 
Kérdezi, hogy a bizottság kíván e kérdést intézni hozzá. 

Vad Mária alpolgármester: Hiányolja azt ami az ő vesszőparipája a fakivágás elleni 
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védekezésről szóló tervet. 

Dr. Pácziné Félix Anna bizottság elnöke:  A helyi szintű környezetvédelmi szabályokról 
szóló rendelettervezet 8. §-a tartalmazza.

Vad Mária alpolgármester: Ő a programról  beszél  és  nem a rendeletről.  Abba is  bele 
kellene venni. Nem? 

Dr. Pácziné Félix Anna bizottság elnöke: A programba akár bele veszik, akár nem, mint 
ahogy azt   a jegyzőasszony már az előbb elmondta, a program nem szentírás. Viszont a 
rendelet a helyi szabályzathoz alkalmazkodni kell, és a rendelettervezet 8. §-a foglalkozik 
vele. 

Karsai  Anita  vendég: A program egy hosszú  távú  elképzelés,  amit  2  évente  felül  kell 
vizsgálni, az megváltoztatható. 

Vargáné  Vass  Éva  jegyző: Mint  ahogy  azt  Anita  is  mondta  a  program  hosszú  távú 
elképzelés. A rendelet pedig egy jogszabály. A programból lehet elhagyni vagy hozzátenni, 
de  a  rendeletet  végre  kell  hajtani.  Tehát,  ha  elkészül  az  a  bizonyos  terv  amit  a  8.  § 
szabályoz, arra a képviselő-testület rendeletet fog alkotni, tehát az egy jogszabály lesz, míg 
a  programra  azt  mondhatjuk,  hogy nincs  pénz,  nem  tudjuk  megcsinálni.   A képviselő-
testület  a tervet elszeretné készíttetni,  akkor azt  szabályozzák rendeleti  szinten és arra a 
2009-es költségvetés  készítésénél  figyelemmel  lesz  a pénzügyi  bizottság és a képviselő-
testület is, hogy annak anyagi fedezetét megteremtse.  Nem lát ellentmondást a program és a 
rendelettervezet között. 

Borbás Elvira tag: Kéri Vad Máriát, hogy mondja el, hogy akkor mit szeretne.

Vad  Mária  alpolgármester: Már  elmondta.  Semmit.  Itt  minden  tökéletes.  Az  egész 
program egy általános megfogalmazás monorierdei sajátosságokkal kiegészítve.

Dr. Pácziné Félix Anna bizottság elnöke: Azt gondolja annak is kell lennie. Hiszen az 
országgyűlés által megalkotott törvényekhez alkalmazkodni kell. Minden település a saját 
adottságaihoz  alakítja  a  programját.  Nem  lehet  a  saját  utunkon  haladva  teljesen  más 
törvényeket alkotni, mint a központi jogszabályok. 

Borbás Elvira tag: Kérdezi az alpolgármester asszonyt, hogy mi a javaslata.

Vad Mária alpolgármester: Nincs javaslatom.

Dr. Pácziné Félix Anna bizottság elnöke:  Már kétszer is elhangzott, hogy a programból el 
lehet venni és hozzá lehet tenni.  Az csak egy terv,  amit  bármikor meg lehet változtatni, 
viszont a rendelet, mint ahogy azt a jegyzőasszony is elmondta, amennyiben pénz is van 
hozzárendelve kötelező elvégezni.

Vargáné Vass Éva jegyző: Javasolja a bizottságnak, hogy ne feltétlenül támogassa a 
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programtervezetet, hanem bízzon meg külső szakértőt a program elkészítésével. Javasolja a 
bizottságnak, hogy a napirendet vegyék le, és kérjék meg a képviselő-testületet, hogy bízzon 
meg egy környezetvédelmi szakértőt, az dolgozza ki a programot és nyújtsa be a képviselő-
testületnek.

Dr. Pácziné Félix Anna bizottság elnöke:   A  z pénzbe kerül és jelen pillanatba az nem áll 
rendelkezésre. 

Vargáné Vass Éva jegyző:  Természetesen annak vannak költségei.

Juhász Sándor polgármester: Amennyiben a napirendet leveszik és a képviselő-testület 
szakértőt akar megbízni, akkor a pénzügyi bizottságnak meg kell keresni ehhez a pénzügyi 
lehetőséget. 

Dr. Pácziné Félix Anna bizottság elnöke: Ha a programot leveszik a napirendről akkor a 
rendelet tervezetnek sincs értelme, mert az valahol arra épül.  Tehát a rendelet kidolgozása 
feleslegessé válik. 

Vad Mária alpolgármester: Ő elfogja mondani a képviselő-testületnek amit gondol, mert ő 
jelenleg a bizottság ülésére nem tanácskozási joggal, hanem meghívottként lett meghíva.

Karsai Anita:  A programnak vannak olyan pontjai, amit a törvény ír elő, tehát benne kell 
lennie,  de  mindent  bele  lehet  tenni.  Ugyan  akkor  szükségtelen,  ha  ott  a  rendelet  ami 
pontosan szabályoz. 

Vad  Mária  alpolgármester: Akkor  nem  érti  miért  ütközik  nagy  ellenállásba,  hogy  a 
fakivágás elleni védekezés a programban szerepeljen. 

Vad Mária alpolgármester: Szükségességét érzi, hogy a programba bele kerüljön.

Juhász Sándor polgármester: Nem csak beszélni kell dolgokról. Ki kell dolgozni és oda 
adni a bizottságnak, hogy nézze át, és a szükséges dolgozza át. 

Vad  Mária  alpolgármester: Ő  készített  a  környezetvédelemmel  kapcsolatban  egy 
rendelettervezetet,  amit  oda  adott  a  bizottságnak,  de  szóba  se  került.  Biztosan  teljesen 
értelmetlen volt az egész, pedig a fák védelmével kapcsolatban szerette volna. 

Juhász  Sándor  polgármester: A  fák  védelmével  kapcsolatban  van  jogszabály,  és  a 
magasabb jogszabályokat nem másíthatják meg. 

Vad  Mária  alpolgármester: Ő  utána  nézett  és  az  a  rengeteg  önkormányzat,  aki  erre 
jogszabályt alkotott az mind törvénysértést követett el. 

Dzsupin Imréné tag:  Szeretné megkérdezni, hogy a zöldterületek védelménél a 2. pontnál 
az áll, hogy a települési önkormányzatnak faállomány-fejlesztési tervet kell készíteni. Ez azt 
jelenti, hogy feltérképezik a faállományt és ennek 2009 év végéig készen kell lenni?
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Vargáné Vass Éva jegyző: Igen.

Dzsupin Imréné tag: Ha jól emlékszik két hónapja már volt róla szó, hogy bizonyos fákat, 
növényeket védetté szeretnének nyilvánítani, hogy azok maradjanak meg. Ez a döntés is a 
fák védelmében született. 

Dr.  Pácziné  Félix  Anna bizottságelnöke: Ezzel  foglalkozik  a  rendelettervezet  6.  §  (2) 
bekezdése, de egyenlőre nem a rendelettel, hanem a programmal kell foglalkozni. 

Karsai Anita: A környezetvédelmi alapból kell kifizetni az állapotfelmérést is, tehát sok 
függ attól, hogy mennyi pénz gyűlik össze.  

Dr. Pácziné Félix Anna bizottság elnöke:  Kérdezi, hogy van e a naprendhez hozzászólás, 
javaslat. A bizottság akar e a programról tárgyalni tovább vagy leveszi a napirendről. Kéri, 
hogy gondolják végig, mert pénz az alig van. Ha leveszik a napirendről a pénzügyi bizottság 
elé kell terjeszteni, hogy a szakértő díját valahonnan teremtsék elő. Az egész csak tolódik és 
2009-re sem lesz program, vagy pedig menet közben kibővítik azzal amivel szükséges és 
jelen  formában  viszik  tovább.  Kérdezi,  hogy  van  e  valakinek  még  valami  véleménye, 
javaslata, vagy a programot elfogadják.   

Vad Mária alpolgármester: Nincs véleménye.

Dr. Páczi Antal alpolgármester: Szomorú, hogy nincs véleménye.

Vad Mária alpolgármester: Nincs, mert a jegyzőasszony azt mondta, hogy a program úgy 
jó, ahogy van. 

Dr. Pácziné Félix Anna bizottság elnöke: Nem azt mondta.  Azt mondta a programhoz 
hozzá lehet tenni és ellehet venni, ez csak egy alap. 

Borbás Elvira tag: Kéri Vad Máriát, ha van ötlete, javaslata mondja el. 

Dr. Páczi Antal alpolgármester: Neki semmi jobb ötlete nincs. A bizottság azért van, hogy 
megtárgyalja és elmondják javaslataikat.  

Vad Mária alpolgármester: Nagyából megfelel azoknak a törvényi előírásoknak, aminek a 
programban benne kell lenni. Ő csak azt kérdezte, hogy a fakivágási-fejlesztési terv bele 
kerülhet-e a programba, erre azt  mondták, hogy minden jó, ahogy van. 

Dr. Páczi Antal alpolgármester:     Tegyék bele,  hogy a faállományt 2012-re hatszorosára 
növelik. Ezen ne múljon. 

Vad  Mária  alpolgármester:  A rendelettervezetben  az  szerepel,  hogy  a  faállomány-
fejlesztési tervet 2009-be elkészítik. Ez úgy gondolja  azt jelenti, hogy akár telepítenek, akár 
az régiek  helyébe újakat ültetnek. 
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Dzsupin Imréné tag:  Szeretné megkérdezni, hogy az 1.3. pontnál a települési környezet 
tisztaságánál a végén az szerepel, hogy a Kövál Zrt évente kétszer lomtalanít. Szerinte most 
csak évente egyszer, tavasszal van. 

Vad Mária alpolgármester: Még nem fejezték be a fákkal kapcsolatos dolgokat. 

Borbás Elvira tag: Javasolja, hogy a 2.3. pontot ami a természet védelmével foglalkozik 
egészítsék ki egy új ponttal a favédelemmel. 

Vad Mária  alpolgármester:   A természeti  értékeinket  a  fáinkat  szeretnénk  megvédeni, 
védetté  nyilvánítani.  A múltkor  már  felsorolták,  hogy  melyik  fákat  szeretnék  védetté 
nyilvánítani. 

Dr. Páczi Antal alpolgármester: A 2.3.1. pont legyen a fák védelme, ami tartalmazza, hogy 
Monorierdőn 2012-ig a saját területen a faállományt a duplájára kel növelni. A 2.3.2. pont 
legyen a természetvédelem, és a 2.3.3. pont legyen a tájvédelem.

Dr. Pácziné Félix Anna bizottság elnöke: A településen az erdők magánkézben vannak. 
Nagyon kevés az önkormányzat tulajdonában lévő zöldterület, ezért nem lehet terjeszkedni. 
Esetleg a lakosságot meg lehet kérni, hogy a saját területén ültessen még három fát, mert 
máskülönben nem tudnak több fát biztosítani. 

Vad Mária alpolgármester: Nálunk már elkezdődött ez a program. Elültettek 150 db fát és 
kivágtak 1000 fát. 

Dr. Páczi Antal alpolgármester: Most nem azzal kellene foglalkozni, hogy kivágta ki a 
fákat. Azt kell elérni, hogy a faállományt 2012-re duplájára emelkedjen. 

Dr. Pácziné Félix Anna  szavazásra bocsátja azt, hogy a bizottság terjessze a képviselő-
testület elé   a környezetvédelmi programot a következő kiegészítésekkel: a 2.3. pontot 
kiegészíti  a  2.3.1.  ponttal,   a  favédelemmel,  aminek a  keretén  belül  a  faállományt 
Monorierdő területén 2012-re a lehetőségekhez mérten a duplájára növeli.   A 2.3.2 
pont lesz a természetvédelem és a 2.3.3. pont lesz a tájvédelem.
A bizottság 5  igen szavazattal az alábbi   határozatot hozza.

MONORIERDŐ KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT KÉPVISELŐ-TESTÜLET
      EGÉSZSÉGÜGYI ÉS KÖRNYZETVÉDELMI BIZOTTSÁGÁNAK

18/2008.(07.17.) EKB
       határozata

  A környezetvédelmi programmal kapcsolatban

Az  Egészségügyi  és  Környezetvédelmi  Bizottság   a     környezetvédelmi  programot  a 
következő  kiegészítésekkel  elfogadja  és  a  képviselő-testület  elé  terjeszti: a  2.3.  pontot 
kiegészíti  a  2.3.1.  ponttal,   a  favédelemmel,  aminek  a  keretén  belül  a  faállományt 
Monorierdő területén 2012-re a lehetőségekhez mérten a duplájára növeli.  A 2.3.2 pont  a 
természetvédelem és a 2.3.3. pont   a tájvédelem.
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Határidő: Soros képviselő-testületi ülés
Felelős:  Dr. Pácziné Félix Anna bizottság elnöke

2. Helyi természeti értékeinkről és a környezetvédelemről szóló rendelettervezet
elkészítésének II. fordulója

Dr. Pácziné Félix Anna bizottság   elnöke:    Nem kívánja a rendelettervezetet felolvasni. 
Kérdezi, hogy van e valakinek hozzászólása, javaslata. 

Vad Mária alpolgármester: Nála van az első forduló anyaga. Már akkor ki lett javítva a 3. 
§  (1)  bekezdés,  hogy  Monorierdő  község  közigazgatási  „bel” területén.  Úgy  emlékszik 
akkor  a  parlagfűvel  kapcsolatban   arról  beszéltek.  És  most  megint  nincs  kijavítva.   A 
múltkor a jegyzőasszony javította ki, hogy a belterületre vonatkozik. 

Juhász Sándor polgármester: Igen a jegyző hatáskörébe a belterület tartozik. 

Vad Mária alpolgármester:  A külterület a földhivatalhoz tartozik?

Juhász Sándor polgármester: Igen.

Vargáné  Vass  Éva  jegyző:   A elmúlt  ülésen  valóban  ő  kérte  a  javítást.  Akkor  abban 
egyeztek meg, hogy a 4. § (2) bekezdése is kimarad. 

Dzsupin  Imréné tag: Az  5.  §  (3)  bekezdésével  kapcsolatban  kérdezi,  hogy  a  lakosság 
mennyire jelenti be a rágcsálók nagymértékű elszaporodását vagy tömeges elhullását. Ő is 
szólt már a közterület felügyelőnek, mert a szomszédságában patkányhegyek vannak. 

Juhász Sándor polgármester:   Már többször  elmondta,  hogy nem úgy működik,  hogy 
szólok a közterület felügyelőnek, hanem tessék írásba beadni. 

Vargáné  Vass  Éva  jegyző: Valóban  úgy  van  ahogy  a  polgármester  úr  elmondta.  Az 
ügyintézésnek  van  egy  menete.  A  bejelentést  írásban  kell  megtenni,  természetesen  a 
bejelentő  kérheti  az  adatainak  a  zártan  történő  kezelését.  Amennyiben  a  hivatal  észleli, 
akkor az intézkedést hivatalból is megteszik. 

Borbás Elvira tag: Azt szeretné észrevételezni,  hogy a rendeletben többször előfordul a 
tiszta udvar rendes ház kifejezés,  aminek a rendes neve: „Tiszta udvar, rendes ház, szép 
környezet, jó közérzet” Kéri a javítást a 9. és 10. §-soknál. 

Dr. Pácziné Félix Anna bizottság elnöke: Úgy gondolja., hogy a zöldfelületek védelmét az 
előzőekben  már  teljesen  megtárgyalták.  Kérdezi,  hogy  a  8.  §-t  kiszeretnék  e  valamivel 
egészíteni. 

Vargáné Vass Éva jegyző: Javasolja, hogy egészítsék ki a 8. §-t egy (5) -ik bekezdéssel, 
ami úgy szólna, hogy a helyi védelem  alá helyezett fa és növényfajták felsorolását az 1. sz. 
melléklet tartalmazza, amiben felsoroljuk a helyi védettség alá helyezett fa fajtákat: 
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vadgesztenye, tölgy, platán, juhar, szilfa egyébnövény a kökény. Tehát nem az egyes fát, 
hanem a fa fajtákat. 

Borbás Elvira tag: Kérdezi a jelenlévőktől, hogy tudnak e olyan fáról, amit védetté lehetne 
nyilvánítani. 

Vad Mária  alpolgármester: Ő úgy tudja,  hogy  Német  Pál  portáján  van  egy  200 éves 
gesztenyefa. 

Dr. Páczi Antal alpolgármester: Az csak 77 éves. Ezt onnan tudja, hogy mondta a néni, 
hogy mikor ültette. 

Dr.  Pácziné  Félix  Anna   bizottság  elnöke: Mindegy  ,  hogy  a  fa  mennyi  idős,  a 
tulajdonosok örülnének annak, ha a 77 évével is védetté nyilvánítanák. 

Vad Mária alpolgármester: A szokásos vesszőparipáját szeretné  elmondani, hogy a magán 
ember, ha kivág egy fát, legyen bejelentési kötelezettsége, és arra kellene kötelezni, hogy a 
kivágott  fa helyett  két,  három fát  ültessen.  Természetesen vannak esetek,  amikor ki kell 
vágni (útban van, építkezés miatt stb.), de akkor kötelezni vagy megkérni kellene, hogy két 
éven belül 2 vagy 3 fát ültessen. 

Borbás Elvira tag: Kérdezi a jegyzőasszonyt, hogy milyen módon lehet az állampolgárt 
kötelezni  arra,  hogy  ha  kivág  egy  fát,  akkor  ültessen  helyette  pótlás  képen  egyet  vagy 
többet.  

Vargáné Vass Éva jegyző: Jó, hogy a pótlás szót használta, mert ha azért vágta ki, mert 
útba van, akkor mondhatja, hogy nem ültet másikat, hiszen azért vágta ki, mert útba volt. A 
21/1971.(VI.21.) Kormányrendelet is úgy szól, hogy kötelezhető a pótlásra. Mindenképpen 
bele akar avatkozni a magántulajdonba a képviselő-testület? 

Karsai Anita:  A programba is beleírták, hogy növelik a faállományt.

Vargáné Vass Éva jegyző:  A programba írták bele és nem a helyi rendeletbe. Ott is a saját, 
önkormányzati területekről van szó, amiben az szerepel, hogy 4,5 ha a közpark, közkert a 
zöld felület és 11 m2/fő. 

Juhász  Sándor  polgármester:   Ha  valakinek  nincs  a  saját  területén  hely,  akkor  az 
önkormányzat területén, közterületen  ültesse el a fát. 

Vad Mária alpolgármester: Mint az előbbiekben is mondta a fa ültetését  nem azonnal 
kérnék, hanem két  éven belül.  Pl.  ha lesz egy fásítási  program, akkor hoz két db fát és 
elülteti.  Azt sem lehet, hogy pénzbírsággal sújtják, hiszen ha nem muszáj nem vágják ki a 
fákat, habár  van olyan terület, ahol az összes nyárfát kivágták két hónap alatt. Nem hiszi, 
hogy egészségügyi okokból lett volna rá szükség. 

Dr. Pácziné Félix Anna bizottság elnöke: Kéri a bizottságot, hogy a javaslatukat 
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fogalmazzák  meg. 

Juhász Sándor polgármester:  Ő azt mondaná, hogy minden egyes kivágott fa helyett két 
éven  belül  telepítsen,  ültessen  fát  a  magánszemély  az  önkormányzat  által  kijelölt 
közterületen, amennyiben a saját területén nem megvalósítható. 

Vad Mária alpolgármester: Ez így tökéletes. 

Dr.  Pácziné  Félix  Anna  bizottság  elnöke: És  ha  nem  tesz  eleget,  akkor  hogyan  lesz 
szankcionálva? Arra is kell gondolni.

Vargáné Vass Éva jegyző:  Kérdezi, hogy amit a polgármester úr mondott, az a IV. fejezet 
8. § (6) pontjaként kerül a rendelet tervezetbe?

Dr. Pácziné Félix Anna bizottság elnöke: Igen.

Vargáné Vass Éva jegyző: Akkor a szabálysértési rendelkezések 11. § (1) bekezdésénél az 
5. § (1)-(3) bekezdések mellé a 8. § (6) bekezdését is be kell tenni. 

Borbás Elvira tag: Nem, nem azt javasolja. Hanem azt, hogy vesznek egy vagy két fát, és 
az árát fogja kifizetni. 

Juhász Sándor polgármester: Ezt nem lehet, nem kötelezhető.

Borbás Elvira tag: Bízik abban, hogy a lakosságot meg lehet győzni. 

Dr.  Pácziné  Félix  Anna  bizottság  elnöke: Tehát  elfogadják  azt,  hogy  ha  valakinek 
feltétlenül szükséges a saját területén a fát kivágni, közben kérdezi, hogy milyen nagyságú 
fára gondoltak? - A bizottság tagjai 20 cm átmérőben egyeznek meg. - két éven belül köteles 
az önkormányzat által kijelölt közterületen egy vagy két fát ültetni. 

Dr. Pácziné Félix Anna  szavazásra bocsátja azt, hogy a rendelettervezetet a bizottság 
fogadja  el  a  következő  javításokkal  és  kiegészítésekkel.  3.  §  (1)  bekezdésében 
szerepeljen a „bel” terület, a 4. § (2) bekezdését töröljék, a 8. § (5) bekezdéssel, mely 
úgy szól, hogy: „A helyi védelem  alá helyezett fa és növényfajták felsorolását az 1. sz. 
melléklet tartalmazza, amiben felsorolják a helyi védettség alá helyezett fa fajtákat: 
vadgesztenye,  tölgy,  platán, juhar,  szilfa egyébnövény a kökény” és (6) bekezdéssel, 
mely  úgy  szól,  hogy:   „Minden egyes  kivágott  fa  helyett  két  éven  belül  telepítsen, 
ültessen fát a magánszemély az önkormányzat által kijelölt közterületen, amennyiben 
a saját területén nem megvalósítható” egészüljön ki, a 9. § (7) bekezdés m) valamint a 
10. § (2) bekezdésében a Tiszta Udvar , Rendes Ház mozgalmat javítsák „Tiszta Udvar, 
Rendes Ház, Szép Környezet, Jó Közérzet „ mozgalomra, a 10. § (4) bekezdésében a 
Kulturális,Oktatási  és  Sport  Bizottságot  javítsák  Oktatási,  Kulturális  és  Sport 
bizottságra, a 11. § (1) bekezdését egészítsék ki a 8. § (6) bekezdésével. 
A bizottság 5  igen szavazattal az alábbi   határozatot hozza.
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  MONORIERDŐ KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT KÉPVISELŐ-TESTÜLET
      EGÉSZSÉGÜGYI ÉS KÖRNYZETVÉDELMI BIZOTTSÁGÁNAK

19/2008.(07.17.) EKB
       határozata

       A helyi természeti értékeinkről és a környezetvédelemről szóló 
rendelet tervezetről

Az  Egészségügyi  és  Környezetvédelmi  Bizottság  a   helyi  természeti  értékeinkről  és  a 
környezetvédelemről  szóló  rendelettervezetet  elfogadja   a  következő  javításokkal  és 
kiegészítésekkel terjeszti a képviselő-testület elé: 3. § (1)  bekezdésében szerepeljen a 

„bel” terület, a 4. § (2) bekezdését töröljék, a 8. § (5) bekezdéssel, mely úgy szól, hogy: „A 
helyi védelem  alá helyezett fa és növényfajták felsorolását az 1. sz. melléklet tartalmazza, 
amiben felsorolják a helyi védettség alá helyezett fa fajtákat: vadgesztenye, tölgy, platán, 
juhar, szilfa egyébnövény a kökény” és (6) bekezdéssel, mely úgy szól, hogy:  „Minden 
egyes  kivágott  fa  helyett  két  éven  belül  telepítsen,  ültessen  fát  a  magánszemély  az 
önkormányzat által kijelölt közterületen, amennyiben a saját területén nem megvalósítható” 
egészüljön ki, a 9. § (7) bekezdés m) valamint a 10. § (2) bekezdésében a Tiszta Udvar , 
Rendes Ház mozgalmat javítsák „Tiszta Udvar, Rendes Ház, Szép Környezet, Jó Közérzet 
„ mozgalomra, a 10. § (4) bekezdésében a Kulturális,Oktatási és Sport Bizottságot javítsák 
Oktatási,  Kulturális  és Sport  bizottságra,  a 11.  § (1) bekezdését  egészítsék ki  a 8.  § (6) 
bekezdésével. 

Határidő: Soros képviselő-testületi ülés
Felelős: Dr. Pácziné Félix Anna bizottság elnöke

3. Fogorvosi ellátással kapcsolatos tájékoztatás

Dr. Pácziné Félix Anna bizottság elnöke: Utolsó értesülése szerint a Dr. Nő beteg, aki 
helyettesítette  egy  napig  az  is  beteg  lett,  jelenleg  a  Poncz  dr.  helyettesíti,  aki  ide-oda 
küldözgeti a monorierdői  betegeket. 

Vargáné  Vass  Éva  jegyző: Az  elmondottak  alapján  a  polgármester  úrral  együtt  még 
kevesebbet tudnak, ugyanis ők úgy tudták, hogy a Poncz dr. helyettesíti a doktornőt.

Dzsupin  Imréné tag: Az  egészségházba  helyettesíti  a  dr.  nőt  a  Poncz  dr.  Délelőtt  van 
fogorvosi  ellátása,  délután  pedig  a  magán  rendelése.   A  monorierdeiek  össze  vissza 
járkálnak,  attól  függően,  hogy  hova  tudnak  menni  és  hol  fogadják  őket.  Ezután  utána 
kellene nézni. 

Vad Mária alpolgármester: Kérdezi, hogy megkötötték e már a fogorvossal a szerződést?

Juhász Sándor polgármester: A doktornő a fogorvosi alapellátást Monorierdőn csak 2008. 
május 1-től látja el. 
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Vad Mária alpolgármester:      Idéz a monori polgármester Pogácsás Tibor leveléből, hogy a 
„hatályos  jogszabályok  szerint  3600  fő  alatti  fogorvosi  körzeteket  az  OEP  nem 
finanszírozhat.”

Juhász Sándor polgármester: Senki nem mondta Monornak, hogy vegye el a körzettől az 
1500 főt.  Azért mert Monorierdő Önkormányzata önállóan köt szerződést a dr. nővel, attól 
még az 1500 fő tartozhatott volna a dr. nőhöz. 

Vad Mária alpolgármester: A polgármester út által elmondottak rendbe is vannak, csak az 
a baj, hogy mivel a dr. nőtől az 1500 főt Monor elvette és szétosztotta a monori orvosok 
között, a dr. nőnek nem maradt csak 2000 fője. És azt írja, hogy 3600 fő alatt az OEP nem 
finanszírozhat.

Dr.  Páczi  Antal  alpolgármester:    Monorierdő  település  4076 fővel  rendelkezik,  tehát 
finanszírozhatja.

Dzsupin Imréné tag: Kérdezi, hogy a fogorvosi rendelő ugyan úgy Monoron van?

Juhász Sándor polgármester: Igen, a rendelő Monoron a Kistói úton van. A tulajdonost is 
tájékoztatták, hogy hogyan állnak a dolgok, hogy természetesen továbbra is bérelni kívánja 
a dr. nő. 

Borbás Elvira tag: Nagyfokú bizonytalanságot érez a dr.  nővel kapcsolatban.  Többször 
meghívta a bizottság, aminek nem tesz eleget. Vagy rendel, vagy nem rendel, nem tudnak 
semmit. Tenni kell valamit. Kéri, hogy a következő bizottsági ülésre levélben ismét hívják 
meg és számoljon be, hogy mit csinál. Nem tudjuk, hogy a bérleti szerződést megköti-e. 
Teljes káosz van.  Nem ismerjük,  nem tudunk kérdezni tőlünk, meghívásoknak nem tesz 
eleget. 

Dr. Páczi Antal alpolgármester:  Nem tudja a lakosság, hogy a dr. nőt ki helyettesíti. Azt 
pontosan  meg  kell  tudni,  ki  kell  valahogy  függeszteni,  hogy  az  emberek  tudják  hova 
mehetnek. 

Borbás Elvira tag: Feltétlenül ragaszkodik ahhoz, hogy a doktornő a következő bizottsági 
ülésre levélben legyen meghíva és számoljon be. 

Dr. Pácziné Félix Anna bizottság elnöke: Csak szeptember 1-ével kezdi el a rendelést, 
nem tud miről beszámolni. 

Dzsupin Imréné tag: A márciusi ülésre sem jött el.

Borbás  Elvira  tag:  Attól,  hogy  Monorierdővel  a  szerződése  2008.  szeptember  1-ével 
kezdődik önállóan, a betegeket eddig is neki kellett ellátnia, nem fog új dolgot végezni. A 
bizottság tagjai szeretnének vele találkozni. 

Dr. Pácziné Félix Anna megállapítja, hogy a bizottság 5 igen szavazattal a fogorvosi 
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alapellátással kapcsolatos tájékoztatást elfogadja.

4. II. félévi ülésterv összeállítása

Dr. Pácziné Félix Anna bizottság elnöke: Elmondja a bizottságnak, hogy milyen tervet 
állított  össze.  Szeptember hónapban Fásítási  terv készítés,   Hulladék égetés,  2009.  évi 
költségvetési  koncepció,  Környezetvédelmi  alapra  javaslat.  Október hónapra tervezte  a 
Faültetést,  október 11-re szeretne szervezni egy Egészségnapot,  Faállomány-fejlesztési terv 
előkészítése. A novemberi hónapba lenne a fogorvos meghallgatása a 2008-2009-es tanév 
iskola  és  óvoda  fogászati  ellátásról,   Előkészületek  a  téli  időszakra.  Kéri  a  bizottságot, 
akinek van javaslata, kiegészítése a tervvel kapcsolatban az mondja el. 

Juhász Sándor polgármester: Azt kéri a bizottságtól, hogy a következő bizottsági ülésen,
tehát  a  szeptemberin,  foglalkozzanak  az  orvosi  rendelő  ügyével,  mert  az  meg  kell 
terveztetni,  a beruházást meg kell valósítani, hitelt kell felvenni, és ennek a fedezetére a 
2009-es költségvetésben el kell különíteni az anyagi  fedezetet. Ha ez a kérdés tovább lesz 
halogatva, jövőre nem lehet megvalósítani. Tehát a szeptemberi ülésen a napirendi pont az 
lenne,  hogy  az  orvosi  rendelő  tervének  elkészítése,  beruházás  megvalósításához  hitel 
felvétele. 

Dr.  Pácziné  Félix  Anna  szavazásra  bocsátja  a  II.  félévi  üléstervet.  Szeptember:  1. 
Fásítás, 2. Hulladék égetés, 3. 2009. évi költségvetési koncepció, 4. Környezetvédelmi 
alapra javaslat,  5.  Orvosi  rendelő tervének elkészítése,  beruházás  megvalósításához 
hitel  felvétele.  Október:  1.  Faültetés,  2.  Egészségnap  szervezése,  3.  Faállomány-
fejlesztési  terv  előkészítése.  November:  1.  Fogorvos  meghallgatása  a  2008-2009-es 
tanév iskola és óvoda fogászati ellátással kapcsolatban, 2. Előkészület a téli időszakra. 
A bizottság 5 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza.

 MONORIERDŐ KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT KÉPVISELŐ-TESTÜLET
      EGÉSZSÉGÜGYI ÉS KÖRNYZETVÉDELMI BIZOTTSÁGÁNAK

20/2008.(07.17.) EKB
       határozata

    A II. félévi üléstervről

Az  Egészségügyi  és  Környezetvédelmi  Bizottság  a  II.  félévi  üléstervet  elfogadja. 
Szeptember:  1.  Fásítás,  2.  Hulladék  égetés,  3.  2009.  évi  költségvetési  koncepció,  4. 
Környezetvédelmi  alapra  javaslat,  5.  Orvosi  rendelő  tervének  elkészítése,  beruházás 
megvalósításához  hitel  felvétele. Október:  1.  Faültetés,  2.  Egészségnap  szervezése,  3. 
Faállomány-fejlesztési  terv előkészítése. November:  1.  Fogorvos meghallgatása  a 2008-
2009-es  tanév  iskola  és  óvoda  fogászati  ellátással  kapcsolatban,  2.  Előkészület  a  téli 
időszakra. 

Határidő: Folyamatos
Felelős: Dr. Pácziné Félix Anna bizottság elnöke
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5. Egyebek 

Dr.  Pácziné Félix  Anna bizottság elnöke: A Bogárzó Közhasznú Egyesülettel  közösen 
2008. június 28-án parlagfűmentesítést végeztek. 

Borbás  Elvira  tag: Köszönetet  szeretne  mondani  a  Bogárzó  Közhasznú  Egyesületnek, 
mivel minden évben felvállalják a parlagfűmentesítést, és becsülettel meg is csinálják.

Dzsupin Imréné tag:  a Tulipán utca és a Szabadság utca sarkán van egy családi ház egy 
180-as telken,  ahol  található  két  ló.  A tulajdonost  Rostás  Gyulának hívják.  A közterület 
felügyelő  mondta,  hogy egy  ló  tartható,  mert  azt  a  rendelet  engedi,  mivel  a  ház  olyan 
övezetben van. Az a kérdése, hogy az övezet határát nem lehet e kijjebb tolni, mert áldatlan 
állapotok uralkodnak a Rostásék portáján. Az udvar tele van trágyával, a lovak nem kapnak 
enni, inni. A szomszédok már azon gondolkodnak, hogy kihívják a TV-t és az állatvédőket. 
Ami ott van leírhatatlan, még egy tanyán sincsenek olyan körülmények nem még a település 
központjában. Kéri a rendelet módosítását. 

Vad Mária alpolgármester:  Egyik este a Nyáregyházi kanyarba fél nyolc körül hatalmas 
füst szállt fel. Elment kocsival megnézni, és az ott lévő szűk kis utca utolsó házánál égették 
a nagy kábeleket. Közhasznú munkás égette a kábelről a műanyagot.

Borbás Elvira tag: A Pupos Zsolti lakik ott. 

Vad Mária alpolgármester: Nem akart nevesíteni, de valóban ő volt,  hárman – négyen 
álltak  ott  és  égették  a  kábelt,  a  fekete  füst  meg  szállt  az  ég  felé.  Meg  fogja  tenni  a 
feljelentést, mert az környezetszennyezés. 

Juhász Sándor polgármester: Kérdezi,  hogy az alpolgármester  asszony mivel  tudja  az 
elmondottakat tanúsítani. Fénykép készült? 

Vad Mária alpolgármester: Ez szabálysértés.

Dzsupin  Imréné  tag: Megszeretné  kérdezni,  hogy  van  egy  közmunkás,  aki  olyan  sok 
mindenre nem használható.  

Juhász Sándor polgármester: Elnézést kér, de a közmunkások felett a munkáltatói jogot a 
jegyző gyakorolja. Ő rendelkezik arról milyen feladatot lássanak el, egyetlen képviselő sem 
állapíthatja meg, hogy mire használható a közmunkás és mire nem. 

Dzsupin Imréné tag:  Csak azt szerette volna megkérdezni, hogy nem lehetne e rábízni az 
elültetett fák locsolását. 

Juhász  Sándor  polgármester: Arra  senki  nem  gondol,  hogy  az  ősszel  elültetett  fákat 
tavasszal vissza kell metszeni, hogy tudjanak fejlődni, kihajtani. A fák azért száradnak ki, 
annak ellenére, hogy sok eső esett. Sajnos nincs annyi közmunkás, hogy mindenkinek a 
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kívánságát teljesíteni lehessen.  Jelenleg három ember van, azok kaszálják a füvet. 

Dzsupin Imréné tag: Érti az elmondottakat, de úgy érzi a bizottság is meg tesz mindent 
azért,  hogy szépüljön a környezet.  A bizottság elnökével ketten hordták egyik nap a sok 
virágot és kimentünk ültetni. 

Juhász Sándor polgármester:Erre azt tudja mondani, hogy ő is az iskola fűtésrendszeréhez 
intézte a radiátorokat, amivel nem dicsekedett, hanem végezte a munkáját. 

Vad Mária  alpolgármester:   Tavaly  ősszel  a  fákat  Hornyák  Balázs  képviselő  társával 
együtt ültették, akinek a végzettsége kertész. Úgy gondolja, hogy elvárható lett volna az, 
hogy szóljon, a fákat vissza kell metszeni kora tavasszal, mert egyébként nem hajtanak ki. 
Nem azt várja el, hogy csinálja is meg, csak legalább mint szakember szóljon. 

Dr. Pácziné Félix Anna bizottság elnöke: Kérdezi a megjelenteket, hogy az egyebekben 
kívánnak e még valamit elmondani, felvetni. Megállapítja, hogy nem, az ülést 14.55 órakor 
bezárja. 

K.m.f.

Dr. Pácziné Félix Anna Dzsupin Imréné
bizottság elnöke jegyzőkönyv hitelesítő

Kifutné  Szerencsi Ildikó
jegyzőkönyvvezető


